

NEWS RELEASE

For immediate release
September 19, 2025

TransAqua - Greater Moncton Wastewater Commission Announces Upcoming Public Engagement Sessions

RIVERVIEW, N.B. – TransAqua – the Greater Moncton Wastewater Commission (GMWC) – is inviting residents, stakeholders and all interested members of the Greater Moncton Area (Moncton, Riverview, Dieppe) and the Municipality of Five Rivers to attend a series of upcoming Public Engagement Sessions. These sessions are part of TransAqua’s ongoing commitment to transparency, public input, and community partnership as we plan and implement key infrastructure, environmental, and operational projects.

What and When

TransAqua will host Biosolids Management Strategy Public Engagement Sessions on the following dates:

Date	Location
Wednesday, September 25, 2025	Riverview Council Chambers
Monday September 29, 2025	Rexton Recreation Center, Rexton
Thursday, October 2, 2025	Legends, Moncton
Monday, October 6, 2025	Centre des arts, Dieppe

Managing biosolids is a critical part of responsible wastewater treatment. The current Biosolids Management Strategy is being reviewed to address increasing biosolids volumes, rising operational costs, emerging regulatory controls and market opportunities. The current program’s performance was evaluated, alternative programs were identified and evaluated, and TransAqua wishes to implement a forward-looking strategy that supports financial sustainability, regulatory compliance, environmental responsibility, and community acceptance.

Each session will begin at 7:00 PM and run approximately one hour, with a presentation by TransAqua followed by a Q&A / open house format.

Purpose

These Public Engagement Sessions are designed to:

- Present current and alternative biosolids management options, including, financial, operational and environmental sustainability
- Receive feedback from citizens, community groups, businesses, and environmental stakeholders about their priorities, concerns, and suggestions

- Ensure that the tri-community is well-informed and involved in decision-making processes that affect public health, environmental quality, and community sustainability

Why It Matters

TransAqua has long emphasized operating in the public interest. Public input is essential in shaping how TransAqua manages its biosolids in the future. These sessions provide the opportunity for TransAqua's stakeholders and the public to give their feedback on TransAqua's current Biosolids Management Program and alternative programs.

Who Should Attend

Members of the public, residents of Moncton, Dieppe, Riverview and Five Rivers, municipal representatives, environmental organizations, local businesses, and anyone interested in wastewater treatment, environmental protection, or sustainable infrastructure.

Details & Participation

- There is no cost to attend; all sessions are free and open to the public
- Advance registration is encouraged for planning purposes; details at www.transaqua.ca
- Accommodation for accessibility and language needs will be provided — please notify us ahead of time if you require assistance
- Safety measures in accordance with public health guidelines will be observed

About TransAqua

Established in 1983, TransAqua, the Greater Moncton Wastewater Commission, provides wastewater collection and treatment services to the Greater Moncton Area of Moncton, Dieppe, and Riverview. Since then, it has developed approximately 40 kilometres of collection sewers and a treatment facility to best deliver on this mandate. It has also become a leader in the beneficial reuse of biosolids through the generation of high-quality compost.

Media contact:

Velta Tomsons
Communications and Marketing Manager
TransAqua / Greater Moncton Wastewater Commission
(506) 850-4431
vtomsons@transaqua.ca
www.transaqua.ca

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Pour diffusion immédiate
19 septembre 2025

TransAqua - La Commission des eaux usées du Grand Moncton annonce la tenue prochaine de séances de consultation publique

RIVERVIEW, N.-B. – TransAqua – la Commission des eaux usées du Grand Moncton (CEUGM) – invite les résidents, les parties prenantes et toutes les personnes intéressées de la région du Grand Moncton (Moncton, Riverview, Dieppe) et de la municipalité de Five Rivers à assister à une série de séances de consultation publique qui auront lieu prochainement. Ces séances s'inscrivent dans le cadre de l'engagement continu de TransAqua en faveur de la transparence, de la participation du public et du partenariat avec la communauté dans le cadre de la planification et de la mise en œuvre de projets clés en matière d'infrastructure, d'environnement et d'exploitation.

Quoi et quand

TransAqua organisera des séances de consultation publique sur la stratégie de gestion des biosolides aux dates suivantes :

Date	Lieu
Mercredi 25 septembre 2025	Salle du conseil municipal de Riverview
Lundi 29 septembre 2025	Centre récréatif de Rexton, Rexton
Jeudi 2 octobre 2025	Legends, Moncton
Lundi 6 octobre 2025	Centre des arts, Dieppe

La gestion des biosolides est un élément essentiel d'un traitement responsable des eaux usées. La stratégie actuelle de gestion des biosolides est en cours de révision afin de tenir compte de l'augmentation des volumes de biosolides, de la hausse des coûts opérationnels, des nouvelles réglementations et des opportunités du marché. Les performances du programme actuel ont été évaluées, d'autres programmes ont été identifiés et évalués, et TransAqua souhaite mettre en œuvre une stratégie tournée vers l'avenir qui favorise la viabilité financière, la conformité réglementaire, la responsabilité environnementale et l'acceptation par la communauté.

Chaque séance débutera à 19 h et durera environ une heure. Elle comprendra une présentation de TransAqua suivie d'une période de questions-réponses / format portes ouvertes.

Objectif

Ces séances de participation publique ont pour but :

- de présenter les options actuelles et alternatives de gestion des biosolides, y compris la viabilité financière, opérationnelle et environnementale
- de recueillir les commentaires des citoyens, des groupes de la communauté, des entreprises et des intervenants environnementaux sur leurs priorités, leurs préoccupations et leurs suggestions
- de s'assurer que les trois municipalités sont bien informées et impliquées dans les processus décisionnels qui affectent la santé publique, la qualité de l'environnement et la durabilité communautaire

Pourquoi c'est important

TransAqua a toujours mis l'accent sur l'intérêt public. La participation du public est essentielle pour façonner la manière dont TransAqua gèrera ses biosolides à l'avenir. Ces séances offrent aux parties prenantes de TransAqua et au public l'occasion de donner leur avis sur le programme actuel de gestion des biosolides de TransAqua et sur d'autres programmes possibles.

Qui devrait y assister

Les membres du public, les résidents de Moncton, Dieppe, Riverview et Five Rivers, les représentants municipaux, les organisations environnementales, les entreprises locales et toute personne intéressée par le traitement des eaux usées, la protection de l'environnement ou les infrastructures durables.

Détails et participation

- La participation est gratuite ; toutes les séances sont gratuites et ouvertes au public.
- Il est recommandé de s'inscrire à l'avance pour des raisons d'organisation ; pour plus de détails, consultez le site www.transaqua.ca.
- Des aménagements seront prévus pour répondre aux besoins en matière d'accessibilité et de langue. Veuillez nous informer à l'avance si vous avez besoin d'aide.
- Les mesures de sécurité conformes aux directives de santé publique seront respectées.

À propos de TransAqua

Fondée en 1983, TransAqua, la Commission des eaux usées du Grand Moncton, fournit des services de collecte et de traitement des eaux usées dans la région du Grand Moncton, qui comprend Moncton, Dieppe et Riverview. Depuis lors, elle a développé environ 40 kilomètres de réseaux d'égouts collecteurs et une installation de traitement des eaux usées afin de remplir au mieux cette mission. Elle est également devenue un leader dans la réutilisation bénéfique des biosolides grâce à la production de compost de haute qualité.

Contact médias :

Velta Tomsons
Directrice des communications et du marketing
TransAqua / Commission des eaux usées du Grand Moncton
(506) 850-4431
vtomsons@transaqua.ca
www.transaqua.ca